

ОГЛАВЛЕНИЕ первого полутома

Анашкин А. В. Этикетное множественное в византийской деловой церковной эпистолографии периода Комниновского возрождения (некоторые предварительные наблюдения).....	7
Андреев А. В. Употребление местоименных прилагательных в текстах М. Даукши.....	17
Антонец Е. В. О происхождении глосс в каролингских рукописях «Эпитомы» Юстина.....	32
Афиногенов Д. Е. Анатолий, игумен студийский: недооцененная фигура в истории византийской литературы.....	64
Блажене Г. (Blažienė G.). Was man nicht alles in den Folianten des deutschen Ordens findet.....	72
Болотов С. Г. [Второй, «назально-кластерный»] закон Турнейзена, латинские герундивы, латинские <i>pōmina abstrācta</i> на <i>-ō</i> , <i>-inis</i> и... закон Клуге. Ч. V. Сочетания с гуттуральными (3).....	89
Бондарь В. А. Перфект и претерит в древнегерманских языках: функционально-семантическое пересечение.....	99
Братухин А. Ю. Передача предлога <i>ěv</i> в славянских переводах Псалтыри.....	113
Братухина Л. В. «Литературные мистерии» Э. Паунда.....	124
Васильева И. Э., Кисилиер М. Л. Греческая революция как культурный феномен: к проблеме формирования коллективной памяти и локальной идентичности.....	135
Верещагина А. В. К вопросу о функционировании префикса <i>ǎ-</i> в древнегреческом языке (на материале отглагольных прилагательных).....	161
Волошина О. А. Типы правил-суптр в грамматике Панини.....	170
Воробьев Г. М. (Vorobyev G.) Einige Sperlingsvögel und eine Schlange. Noch einmal zu Arist. <i>Hist. An.</i> 592b22.....	178
Гавриченко А. Н. О значении германских терминов <i>*gelda</i> , <i>*geldan</i>	192
Ганина Н. А. (Ganina Natalija). Zeitbezeichnungen im Lübischen Recht	199
Глебова Е. А. Меноркинская эпиграфика. Надгробные надписи из собрания музея города Маона.....	209
Григорьева Е. В. (Grigoryeva E. V.). Die κεφάλαια in Prooimien Davids des Unbesiegbaren: ein Vergleich.....	214
Грошева А. В. О жертвоприношениях и приготовлении пищи в гомеровском эпосе.....	225
Гусейнов Г.-Р.А.-К. Еще раз к проблеме лексических контактов северокавказских, индоиранских и классических языков. Заметки на полях одной публикации	239
Денисов А. О. Отображение памяти об Александре Македонском на средневековых картах.....	247
Дмитриева С. И. Семантическая вариативность презентных причастий у Гомера.....	267
Домосилецкая М. В. Лексика молочного производства в албанском говоре села Лешня (по материалам МДАБЯ).....	277

Дувакин Е. Н. Кельто-кавказские фольклорные параллели и возможные сценарии их происхождения.....	295
Евдокимова А. А. Итацизм в византийских граффити, на стыке орфографии и семантики.....	308
Егорова С. К. (Egorova S. K.) Visual Aspects of interpreting Horace's Lyrics.....	314
Еселева А. А. (Eseleva A.). Correlative Causal Clauses in the <i>Old English Boethius</i>	320
Желтова Е. В. К вопросу о распределении глагольных наклонений в придаточных предложениях с союзами <i>ut/quod/cum explicativum</i>	325
Жугра А. В. Функционирование дательного этического в речах героев албанского эпоса.....	334
Забудская Я. Л., Тресорукова И. В. Зоонимия в древнегреческой фразеологии (на материале лексемы 'бык').....	346
Зельченко В. В. <i>Puellae populares</i> (Hor. Carm. II, 13, 25).....	360
Иваненко А. В. Циркумпонтийский этнонимикон (этимологические штрихи к портрету <i>абиев</i>).....	370
Иванов С. В. Латинская интерференция в русском переводе нижненемецкого «Луцидариуса».....	384
Иванова В. (Ivanova V.). Old Armenian *у-epenthesis and a mysterious <i>l-grapheme</i>	393
Илиади А. И. Иранские языковые реликты в словацкой исторической топонимии – II.....	403
Илюшечкина Е. В. Из истории создания комментария Клавдия Салмазия к тексту Гая Юлия Солина.....	413
Каганович Б. С. К биографии М. Е. Грабарь-Пассек.....	423
Казанская М. Н. (Kazanskaya M. N.). The Testing of the Bow in <i>Anacreontea</i> 33.....	433
Казанскене В. П. Название местности или божество? (к интерпретации микенского обозначения <i>sa-ra-pe-da</i> в PY Un 718).....	449
Казанский Н. Н. Отражение группы *-si- в микенской графике.....	456
Казарян В. К. Архаизмы и инновации хеттского глагола в контексте индо-хеттской гипотезы.....	469
Каргальцев А. В. <i>Charisma</i> и материя Благодати Божией в трактатах Тертуллиана.....	486
Кисилиер М. Л. Об одной научной полемике, или из истории изучения цаконского диалекта.....	493
Козак В. В. Лингвистическое описание двуязычного приказа 1762 г. о соблюдении венецианской юрисдикции в Задаре (хорватская часть).....	512
Кормилина А. А. К вопросу о расположении референтов в Petron. <i>Sat.</i> 111–112.....	520
Коровина Е. В. Ранжирование базисной лексики С. А. Старостина: материалы к улучшению.....	546
Корсо А. (Corso A.). The Masters of the Mausoleum of Halicarnassus	557
Котова А. В. Об источниках одного сравнения у Валерия Флакка (V. Fl. 7. 121–126).....	580
Кочаров П. А. Особенности употребления активного залога в непереходных конструкциях в древнеармянском языке.....	587

Кузьменко Ю. К. Еще раз об источниках футарка.....	603
Курилова А. Д. Аллегория как риторический приём в освещении российских рукописных риторик XVIII в. на латинском языке	624

CONTENTS

Part I

Anashkin A. V. Etiquette Plural in the Byzantine official church epistolography of the period of the Komnenian Restoration (some preliminary observations).....	7
Andreev A. V. On the use of pronominal adjectives in M. Daukša's texts.....	17
Antonets E. V. On the origin of glosses in the Carolingian manuscripts of Justinus' <i>Epitome</i>	32
Afinogenov D. E. Abbot Anatolios of Studiou: a neglected figure in the history of the Byzantine literature.....	64
Blažienė G. The Many Discoveries in the Folios of the Teutonic Order	72
Bolotov S. G. [The second] Thurneysen's law (the law of the nasal clusters), Latin gerundives, Latin <i>nōmina abstrācta</i> in <i>-ō</i> , <i>-inis</i> , and... Kluge's law. Pt. V. Clusters with the velars (3).....	89
Bondar' V. A. The <i>have</i> -perfect and preterit in the Old Germanic languages: functional and semantic overlap.....	99
Bratukhin A. Yu. The translation of Greek construction <i>év + dat.</i> in the Slavic versions of Psalter.....	113
Bratuchina L. V. The literary mysteries of Ezra Pound.....	124
Vasileva I. E., Kisilier M. L. The Greek War of Independence as a cultural phenomenon: on the formation of collective memory and local identity.....	135
Vereshchagina A. V. On compound verbal adjectives with <i>ἀ-</i> in Ancient Greek.....	161
Voloshina O. A. Types of rules-sutras in Panini's grammar.....	170
Vorobyev G. Some Passeriformes and a snake. Again on Arist. <i>Hist.</i> <i>An.</i> 592b22.....	178
Gavrichenkov A. N. On the meaning of the German terms <i>*gelda</i> , <i>*geldan</i>	192
Ganina N. Indications of time in the Lübeck Law.....	199
Glebova E. A. Inscriptions of Menorca. <i>Tituli sepulchrales</i> of the family of Quintus Caecilius Philistio.....	209
Grigoryeva E. V. The prooemia of two treatises by David the Invincible: A comparison.....	214
Grosheva A. V. On slaughtering and preparing animals for sacrifices and for feasts in Homer.....	225
Guseynov G.-R. A.-K. Once again on the problem of lexical contacts of the North Caucasian, Indo-Iranian and classical languages. Notes in the margins of one publication.....	239
Denisov A. O. Memory of Alexander the Great as reflected on medieval maps.....	247
Dmitrieva S. I. Semantic variability of present participles in Homer.....	267
Domosiletskaya M. V. Terminology of dairy production in the Albanian Tosk dialect of Leshnjë	277

Duvakin E. N. Folklore parallels between Celtic and Caucasian traditions: the Eurasian context and possible scenarios of the origin.....	295
Evdokimova A. A. Iotacism in Byzantine graffiti: between orthography and semantics.....	308
Egorova S. K. Visual Aspects of interpreting Horace's Lyrics.....	314
Eseleva A. Correlative Causal Clauses in the <i>Old English Boethius</i>	320
Zheltova E. V. On distribution of verbal moods in the subordinate clauses introduced by <i>ut/quod/cum explicativum</i>	325
Zhugra A. V. <i>Dativus ethicus</i> in the language of Albanian epic characters.....	334
Zabudskaya Y. L., Tresorukova I. V. Zoonyms in ancient Greek phraseology (on the lexeme 'bull').....	346
Zeltchenko V. V. <i>Puellae populares</i> (Hor. Carm. II, 13, 25).....	360
Ivanenko O. V. The Circumpontic region ethnonymicon (etymological touches to the <i>Abioi</i> portrait).....	370
Ivanov S. V. Latin interference in the Russian translations of the Low German «Lucidarius».....	384
Ivanova V. Old Armenian *y-epenthesis and a mysterious l-grapheme	393
Iliadi A. I. Iranian Relicts in the Slovak Historical Toponymy – II.....	403
Ilyushechkina E. V. From the history of the Preparations of the Commentary on Gaius Iulius Solinus by Claudius Salmasius.....	413
Kaganovich B. S. Notes on biography of M. E. Grabar-Passek.....	423
Kazanskaya M. N. The Testing of the Bow in <i>Anacreontea</i> 33.....	433
Kazanskienė V. P. Toponym or Deity? Interpreting Myc. <i>sa-ra-pe-da</i> in PY Un 718.....	449
Kazansky N. N. Reflections of the PIE group *-sġ- in Mycenaean writing.....	456
Kazaryan V. K. Archaisms and innovations of the Hittite verb system within the Indo-Hittite hypothesis.....	469
Kargaltsev A. V. Charisma and the Matter of God's Grace in Tertullian's Treatises.....	486
Kisilier M. L. About one scholarly polemic or from the history of Tsakonian studies.....	493
Kozak V. V. Linguistic description of the bilingual order from 1762 on the observance of Venetian jurisdiction in Zadar (Croatian part)	512
Kormilina A. A. The order of the constituents in Petron. <i>Sat.</i> 111–112	520
Korovina E. V. Method of obtaining a ranked list of the basic vocabulary developed by Sergei A. Starostin.....	546
Corso A. The Masters of the Mausoleum of Halicarnassus.....	557
Kotova A. V. V. Fl. 7. 121–126: On the sources of the simile.....	580
Kocharov P. A. On the use of the active voice in the intransitive construction in Old Armenian.....	587
Kuzmenko Yu. On the sources of the Elder Futhark once again.....	603
Kurilova A. D. Allegory as a rhetorical method in Latin hand-written rhetoric books composed in Russia in the 18 th century.....	634